
Protokół Nr LI/18

z LI sesji Rady Miejskiej w Pabianicach, która odbyła się w dniu 22 lutego 2018 r. w sali
nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach ul. Zamkowa 16.

Stan Radnych – 23
Obecnych –  22
Lista  obecności  radnych  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  stanowi  załącznik  Nr  1  do
protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad. 1
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  Pan  Andrzej  Żeligowski  (dalej:
Przewodniczący Rady) otworzył  o godz. 16.00 LI sesję Rady Miejskiej  w Pabianicach.
Powitał  Radnych,  Prezydenta  z  jego  najbliższymi  współpracownikami,  przedstawicieli
mediów oraz pozostałych zaproszonych gości. 

Ad. 2 
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wraz  z  zawiadomieniem  o  zwołaniu  sesji
Rady Miejskiej  doręczony  został  radnym  porządek  obrad  stosownie  do  art.  20  ust.  1
ustawy o samorządzie gminnym. (zał. nr 2). Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad.

Radny Antoni Hodak: z uwagi na to, że punktu sprawy różne nie ma w porządku obrad,
pozwolę sobie teraz sformułować krótkie, konkretne pytanie do Pana Przewodniczącego,
czy  zamierza  Pan  oddać  3.800  zł  nienależnie  pobranej  diety,  pobranej  niezgodnie
z prawem.  W  związku  z  tym,  że  od  diety  przewodniczącego  nie  można  dokonywać
potrąceń, jak się okazało, jest to niezgodne z ustawa o samorządzie gminnym, czyli nie
można nie dokonywać potrąceń? Honorowo byłoby, gdyby Pan to po prostu zrobił, to jest
kwestia godności Wysokiej Rady.

Przewodniczący Rady: dziękuję bardzo Panu za wypowiedź, to nie jest porządek obrad,
o honor  niech  Pan  zadba  swój.  Pytam Pana,  czy  Pan  ma  potracone  w  swojej  pracy
w archiwum płacę za  nieobecność w pracy.  Jeśli  nie,  to  proszę natychmiast  to  oddać
i odbieram Panu głos.

Radny Antoni Hodak: Proszę o odpowiedź.

Radny  Tadeusz  Feliksiński:  w  imieniu  Klubu  PiS  proszę  o  zmianę  porządku  obrad
polegającą na przeniesieniu pkt 32 po punkcie 6. Punkt „zapytania, wnioski i interpelacje”
zgodnie z wieloletnią dobrą tradycją realizowany był  na początku sesji,  co umożliwiało
aktywna debatę na tematy ważne dla Pabianic, zwiększało transparentność obrad sesji
dla mieszkańców i pabianickich mediów. Przesunięcie tego punktu na koniec jest wyrazem
lekceważenia  mieszkańców,  radnych  i  mediów.  Proszę  o  przychylenie  się  do  tego
wniosku. 

Przewodniczący Rady: obywało się to w ten sposób, że wystąpienia były przedłużane,
teraz  kolejność  zmieniona,  aby  zająć  się  meteorytyką  a  nie  teatralnymi  występami,
zarządził głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad.
Głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad: za - 9, przeciw – 13, wstrzymało się – 0.
Wniosek nie został uwzględniony.
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Przewodniczący Rady poprosił o wskazanie projektów uchwał, które będą przyjmowane
w głosowaniu imiennym. Nie było.

Ad. 3
Przewodniczący Rady poinformował, że protokoły Nr XLIX/2017 z dnia 21 grudnia 2017r.
I nr L/18 z dnia 25 stycznia 2018r. zostały wyłożone w Biurze Rady Miejskiej do wglądu
w ustawowym  terminie.  Do  treści  protokołów nie  zgłoszono  uwag,  wobec  tego  uważa
protokoły za przyjęty.

Ad. 4
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
Przewodniczący Rady zaproponował do Komisji Uchwał i Wniosków radnych: Małgorzata
Biegajło, Monika Cieśla, Dariusz Cymermanna.

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Uchwał i Wniosków. 

Następnie wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie
zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków. 

Głosowanie:  za przyjęciem ww.  składu –  za – 23,  przeciw – 0, wstrzymało się – 0 .
Ww. skład Komisji został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 5 
Informacja Prezydenta Miasta o ważniejszych decyzjach i zarządzeniach, w tym:
-  sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkołach podstawowych, gimnazjach i przedszkolach
prowadzonych przez Miasto Pabianice za 2017 rok (zał. nr 3)

Prezydent  Miasta  Pabianic  Pan  Grzegorz  Mackiewicz  (dalej:  Prezydent  Miasta)
przedstawił  informację  dot.  wydanych  zarządzeń,  przygotowanych  projektów  uchwał,
ważniejszych decyzji  oraz spotkań za okres od 16 grudnia 2017r.  do 15 lutego 2018r.
(zał. nr 4).
Ponadto poinformował, że:
• 18 stycznia została podpisana umowa z Solarisem na zakup 18 autobusów hybrydowych
dla komunikacji  miejskiej.  Do wczoraj trwała sonda, w której  mieszkańcy mogli  wybrać
jeden  z  pięciu  schematów  malowania  autobusów,  przygotowanych  przez  dostawcę.
Mieszkańcy w głosowaniu wybrali wariant 1.
• Ogłoszony został przetarg na dostawę biletomatów, w które wyposażone będą autobusy
MZK i  najważniejsze przystanki węzłowe. Pierwsze pojawią się w wakacje. Planowana
jest sieć 33 biletomatów (28 w autobusach i  5  na przystankach).  Będzie można kupić
bilety jednorazowe i czasowe oraz doładować „Migawkę”. Oferty do 14 marca.
•  Województwo  łódzkie  ogłosiło  przetarg  na  wykonawcę  systemu  samoobsługowych
wypożyczalni  rowerów  publicznych  w  tzw.  projekcie  „Rowerowe  Łódzkie”,  którego
partnerem są Pabianice. Oferty do 13 marca.
• Do  16  lutego  przyjmowane  były  deklaracje  o  kontynuowaniu  wychowania
przedszkolnego.  Według  wstępnych  informacji  czeka  ok.  550  miejsc,  porównywalnie
z ubiegłym rokiem. Rekrutacja potrwa od 26 lutego do 9 marca. 30 marca wywieszone
będą list dzieci przyjętych do przedszkoli. Równolegle trwa nabór do szkół podstawowych.
•  Szykowany  jest  przetarg  na  dzierżawę  kamer  i  łączy  teletransmisyjnych  do  obsługi
miejskiego  monitoringu  wizyjnego.  Wyłoniony  wykonawca  będzie  odpowiadał
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za ustawienie kamer i ich konserwację oraz za dostawę obrazu do centrum monitoringu
urządzonego  w  Straży  Miejskiej.  Obraz  obecnie  przesyłany  z  27  kamer  znajdujących
się na budynkach UM oraz w parku Słowackiego. Przy udziale policji  i  straży miejskiej
wyznaczono 10 lokalizacji z 20 kamerami.
•  Do 31 marca  mamy czas na usunięcie pomnika na Starym Rynku. Problem polega
na tym, że znajduje się w wojewódzkiej ewidencji zabytków ruchomych i podlega ochronie
konserwatorskiej. Czekamy na oficjalne stanowisko konserwatora. Ustna opinia jest taka,
że  pomnika  nie  można  zburzyć.  Wystąpiliśmy do  IPN o  wydanie  opinii  czy usunięcie
znajdujących się na pomniku napisów,  dat  i  innych elementów wypełni  wymóg ustawy
dekomunizacyjnej.  Po  wstępnych  oględzinach  pomnika  to  monolit,  ok.  100  m  sześć.
betonu i stali. Wstępny koszt rozbiórki 100 tys. zł. 

Radny Piotr Różycki: a czy jest szansa, żeby go zlicytować, czy jest taka możliwość?
Prezydent Miasta:  nie jestem w stanie odpowiedzieć na to pytanie.

•  Program  odwodnienia  Zatorza.  ZDM  i  ZWiK  miały  zlecone  wykonanie  pomiarów
wysokościowych  i  przygotowanie  wstępnej  koncepcji  odwodnienia  ulic.  Planowana
jest budowa  odwodnienia  powierzchniowego  -  rowów  odwadniających,  dzięki  czemu
poprawi się sytuacja m.in. na Owocowej, Cedrowej, Jałowcowej i Dereniowej.
•  Równanie  ulic  gruntowych.  Firma  zewnętrzna  nie  sprawdziła  się.  Równiarka  ZDM
przejdzie  remont  i  rusza  od  wiosny.  Na  drogach  gruntowych  zastępujemy  szlakę
kruszywem łamanym, tam gdzie kruszywo będzie jedna warstwa nakładki.
•  Zarząd  Dróg  Miejskich  ogłosił  przetarg  na  wykonawcę  remontów ulic.  Zaplanowane
prace zostały podzielone na cztery etapy.  Firmy mogą składać oferty do końca lutego.
Kolejny przetarg będzie dotyczył budowę chodników.
•  PCM  unieważniło  drugi  przetarg  na  adaptację  pomieszczeń  na  potrzeby przychodni
rejonowej,  która  z  ul.  Wileńskiej  61  ma  być  przeniesiona  do  szpitala.  Powodem zbyt
wysoka oferta.
•  Orzeczenie WSA w Łodzi anulowała konkurs na dyrektora SP nr 15 na skutek skargi
uczestniczki konkursu. Nie odwołaliśmy się, nowy konkurs zostanie ogłoszony w kwietniu.
P.o. dyrektora pozostaje Pan Grzegorz Hanke.
•  Nastąpił  podział  tegorocznej  dotacji  na  sport  (430 tys.  zł).  Do 27 lutego trwa nabór
wniosków na  stypendia  i  nagrody sportowe dla  sportowców i  trenerów  za osiągnięcia
w 2017 roku.
•  Działa nowe oświetlenie uliczne na ul. Popławskiej i części ul. Smugowej - 25 latarni
drogowych  i  4  latarnie  oświetlenia  przejść  dla  pieszych oraz  na łopatce  ul.  Moniuszki
– 4 latarnie drogowe.
• Działa nowy parking przy Przedszkolu Miejskim nr 2 przy ul. Cichej.
•  Została  otwarta  została  siedziba  Warsztatu  Terapii  Zajęciowej.  W  wyremontowanej
sali rozpoczął sezon Miejski Ośrodek Kultury.
Radny Zbigniew Grabarz  odniósł  się,  do  informacji  o  odwodnieniu  ulic  Cedrowej  itd.,
czy odnowiony zostanie ten rów, który został zakopany, w latach 90 jeszcze był?

   Ad. 6 
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz:  ze  względu  na  upływ  czasu  odpowiedzi
na wszystkie interpelacje zostały udzielone.
Odniósł się do pytania Radnego Z. Grabarza: rów, o którym mówi Pan radny już dawno
nie istnieje, posadowione są na nim prywatne nieruchomości, w dużej części zabudowane.
W związku z tym, nie jest to odtworzenie, a budowa nowego systemu.
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Ad. 7
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości (zał. nr 5)

Przewodniczący Rady przedstawił projekt ww. uchwały.
W związku z wyrokiem Sądu okręgowego sygn. Akt III Ca 16,38/17 z 19.01.2018r.

stwierdzającym,  że  skarżąca  wstąpiła  w  stosunek  najmu  lokalu  mieszkalnego,  skarga
na Prezydenta Miasta Pabianice została przez skarżącą wycofana.

Natomiast skarga w zakresie dotyczącym działań pracowników Zakładu Gospodarki
Mieszkaniowej ROM-2 powinna zostać przekazana według właściwości do rozpatrzenia
przez Dyrektora ZGM.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała  Komisja  Zarządzania
Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca  Komisji  Joanna  Kupś  powiedziała,  że  Komisja  Zarządzania  Mieniem
Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały.

Głosowanie : za przyjęciem uchwały - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Podjęto uchwałę
Nr LI/642/18. (zał. nr 6).

Ad. 8
Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Komendantem Powiatowym
Policji  w  Pabianicach  dotyczącego  przekazania  Policji  środków  finansowych
z     przeznaczeniem na  rekompensatę  pieniężną  za  czas  służby  ponadnormatywnej
(zał. nr 7)   – autopoprawka zgłoszona.

Komendant Powiatowy Policji w Pabianicach, mając na celu: 
1) poprawę poczucia bezpieczeństwa mieszkańców Miasta Pabianice poprzez aktywne

przeciwdziałanie przestępczości i popełnianiu wykroczeń;
2) poprawę bezpieczeństwa i  porządku publicznego, poprzez eliminowanie zachowań

nieakceptowanych społecznie;
3) bezpieczeństwo w ruchu drogowym — wystąpił z wnioskiem do Prezydenta Miasta

Pabianic  o  przekazanie  Komendzie  Powiatowej  w  Pabianicach  środków  pieniężnych
na sfinansowanie  zwiększenia  liczby patroli  policyjnych na terenie  miasta.  W tym celu
zorganizowane  zostałyby  dodatkowe  służby  funkcjonariuszy  Policji  w  czasie
przekraczającym normę określoną  w  art.  33  ust.  2  ustawy  z  dnia  6  kwietnia  1990  r.
o Policji, tzw. służby ponadnormatywne.

W okresie od 1 marca 2018 r. do 30 listopada 2018 r. uruchomiono by dodatkowo
85  dwuosobowych,  sześciogodzinnych  pieszych  patroli  umundurowanych  policjantów,
zgodnie  z  opracowanym  harmonogramem,  uwzględniającym  uwagi  i  wnioski
mieszkańców,  mapę  zagrożeń  oraz  wyniki  prowadzonej  analizy  zagrożenia
przestępczością.

Koszt roboczogodziny policjanta wynosiłby 30 zł, co po uwzględnieniu liczby patroli i
czasu pracy daje łącznie kwotę 30.600 zł w ww. okresie. 

Art. 13 ust. 4a pkt 1 ustawy z dnia 6 kwietnia 1990 r. o Policji (tj. Dz.U. z 2017 r.
poz.  2067)  stanowi,  że  rada powiatu  lub  rada  gminy może przekazać,  na  warunkach
określonych w porozumieniu zawartym między organem wykonawczym powiatu lub gminy
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a właściwym komendantem powiatowym (miejskim) Policji, środki finansowe stanowiące
dochody  własne  powiatu  lub  gminy,  dla  Policji  z  przeznaczeniem  na  rekompensatę
pieniężną za czas służby przekraczający normę określoną w art.  33 ust. 2 ustawy, dla
policjantów właściwych miejscowo komend powiatowych (miejskich) i komisariatów, którzy
realizują zadania z zakresu służby prewencyjnej. 

Prezydent Miasta: w związku z zadaniami zapewnienia bezpieczeństwa na terenie
miasta  Pabianic  oraz  dosyć  małą  obsadą  Komendy Powiatowej  Policji  w  Pabianicach
(około  70  wakatów),  aby  przeciwdziałać  zjawiskom  niebezpiecznym  i  zwiększyć
bezpieczeństwo proponujemy w porozumieniu ze Strażą Miejską uruchomienia tzw. służb
ponadnormatywnych  czyli  dodatkowych  patroli,  opłacanych  przez  Miasto  Pabianice
jakby zakupowanych  od  Komendy  Policji  Powiatowej  w  Pabianicach,  co  umożliwi
nam również  wspólne  patrole  Policji  i  Straży  Miejskiej  oraz  skierowanie  tych  patroli
w szczególnie zagrożone miejsca. 
Chciałbym zgłosić autopoprawkę w paragrafie 3 ust. 1. Obecnie § 3 miałby brzmieć: § 3
ust  1  –  bez  zmian,  ustęp  2  „Służby  ponadnormatywne  będą  pełnione  na  obszarze
Miasta Pabianice w okresie od dnia 1 marca 2018r. do dnia 30 listopada 2018r., w czasie
wolnym od  służby,  przez  policjantów  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Pabianicach.”,
dodajemy ustęp 3- „ W sytuacjach wyjątkowych, związanych z brakiem zabezpieczenia
kadrowego  ze  strony  Komendy Powiatowej  Policji  dopuszcza  się  możliwość  pełnienia
służby  ponadnormatywnej  przez  policjantów  komórek  i  jednostek  organizacyjnych,
dla których  przełożonym  w  sprawach  osobistych  jest  Komendant  Wojewódzki
Policji w Łodzi.”

Radny Piotr Różycki: od Pana Komendanta wiem, że 13 wakatów. Bardzo dobrze, że będą
to  partole  łączone,  wymiana  doświadczeń  pomiędzy  funkcjonariuszami  Policji  i  straży
miejskiej zawsze będzie z korzyścią dla miasta. Mam tez propozycję, zarówno dla Pana
Prezydenta jak i Komendanta, wiem, że w Pabianicach dochodzi do zdarzeń w postaci
włamań do mieszkań, wiem, że były w tym zakresie różne akcje informujące mieszkańców
odnośnie zasad zachowania bezpieczeństwa, ale brakuje mi tutaj jednej rzeczy. Sprawcy
dokonujący tych  włamań stosują  pewne techniki  i  moja  sugestia,  aby wraz  ze  strażą
miejską, która mogłaby przejąć część informacyjną, pokazać mieszkańcom, co mogliby
zrobić,  aby zabezpieczyć  własne mieszkania (montaż określonych wkładek do zamka)
byłoby to z korzyścią dla nas mieszkańców.

Radny  Krzysztof  Rąkowski:  w  imieniu  KKRP  chcieliśmy  podziękować,  pierwsza  taka
uchwała,  odkąd  pamiętam.  Współpraca  z  Komenda  zaczyna  się  ładnie  kształtować,
sukcesywne działania Prezydenta na rzecz poprawy bezpieczeństwa w mieście zaczynają
przynosić efekty. Cieszę się, że kolejne środki trafiają na dodatkowe patrole i wierzę, że to
jest początek współpracy. Wiemy doskonale, że Komenda wymaga nakładów, wiem, że to
nie  jest  zadanie  samorządu,  ale  robimy  wszystko,  aby  wspomóc.  Za  takie  działania
chciałem  podziękować,  bo  to  są  realne  działania,  które  poprawiają  bezpieczeństwo
w naszym mieście. T

Komendant Policji Powiatowej w Pabianicach Pan Cezary Petrus (dalej: Komendant PP
w Pabianicach) sprostował, że wakatów jest 13.

Prezydent Miasta: to ja przepraszam, wprowadziłem w błąd.

Komendant  PP  w  Pabianicach:  od  14  kwietnia  2017r.  jestem  Komendantem
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PP w Pabianicach,  planowaliśmy  przedstawienie  sprawozdania   z  działalności  oraz
informację  o  stanie  porządku  i  bezpieczeństwa  publicznego  za  2017r.  (zał.  nr  8),
ale porządek  obrad  tego  nie  przewiduje.  Jeśli  zechcecie  w  najbliższym  czasie
poświecić trochę  czasu,  ja  chętnie  to  przedstawię,  to  dużo  powie  i  pokaże
o zaangażowaniu  policji  w  życie  miasta  i  wówczas  chętnie  porozmawiamy  o  nowych
pomysłach, sugestiach podczas konsultacji czy debat.  

Odnosząc się do projektu uchwały chciałbym dodać, że zauważamy totalną zmianę
mentalności w zakresie współpracy policji ze społeczeństwem i na odwrót w kontekście
służb typowo patrolowych,a nie interwencyjnych. W ciągu roku policjanci przeprowadzają
około 17 tys. interwencji na terenie miasta (niektóre trwają kilka minut, inne kilka godzin).
Badania opinii publicznej pokazują, że mamy być szybko i tam gdzie to niezbędne. 
Dziękuje  za  to,  że  chcieliście  się  pochylić  nad  naszym  wspólnym  z  Panem
Prezydentem wnioskiem.  W  ustawie  o  Policji  wyraźnie  jest  napisane,  że  koszty
funkcjonowania  Policji  pokrywa  Skarb  Państwa.  Ale  ustawodawca  przewidział  również
możliwość  tzw.  sympatii  ze  strony  władz  samorządowych  i  chęci  wypełniania
ustawowego obowiązku  tj.  zapewnienie  bezpieczeństwa.  W  Brzezinach  (poprzednie
miejsce  pracy)  władze  samorządowe  przeznaczały  około  50,60  tysięcy  zł  na  służby
ponadnormatywne. Od 2010r. Gmina i miasto Brzeziny przekazały w sumie 550 tysięcy zł.
Nie  chcę  tym  epatować,  ale  wskazać,  że  jednostki  i  władze  innych  miast  stwierdziły
wyjątkową  przydatność  tego  typu  służb,  ponieważ  nie  są  to  służby  ukierunkowane
na interwencje,  ale  ukierunkowane  na  służby  patrolowe  –  służby,  które  w  domyśle
mają zmienić też mentalność pabianickich policjantów, aby nie spieszyli się z interwencji
na interwencje, ale mieli rzeczywiście czas i możliwość zatrzymania się i porozmawiania
z mieszkańcami,  bo  za  bezpieczeństwo  odpowiadamy wspólnie,  natomiast  jeśli  chodzi
o poczucie bezpieczeństwa wspólnie możemy je kształtować. Do radnych w Brzezinach
wpływały bardzo pozytywne opinie dotyczące służb ponadnormatywnych.

Radny Krzysztof Hile: ta sugestia o kwotach z innych gmin chce powiedzieć, że ta uchwała
jest  pierwszym zwiastunem naszej  współpracy i  myślę,  że jeśli  te  wspólne patrole  się
sprawdzą, nie będzie ostatnią. 

Radny  Piotr  Różycki:  cieszę  się,  że  doczekaliśmy  w  Policji  czasów,  że  przestało
obowiązywać  hasło:  mając  mniej  róbmy  więcej.  Wierzę  ze  współpraca  z  Panem
Komendantem będzie się układała tylko lepiej.

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
i Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.
Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/643/18 została podjęta. (zał. nr 9)

Komendant PP w Pabianicach: bardzo dziękuje, mam nadzieję, że się przysłuży, czekam
również na krytykę, policjanci maja dbać o mieszkańców i być tam, gdzie są potrzebni.
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Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i przekazywania środków
finansowych  wynikających  z  rozliczenia  podatku  od  towarów  i  usług
samorządowego zakładu budżetowego – projekt nr 1 (zał. nr 10) 

Skarbnik Miasta Pabianic Pani Anna Łosiak  (dalej: Skarbnik Miasta) przedstawiła
projekt ww. uchwały.

Art.16 ust.2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych nadał organowi stanowiącemu
jednostki  samorządu  terytorialnego  kompetencje  do  określenia  zasad  i  przekazywania
środków finansowych wynikających z rozliczeń podatku VAT samorządowych zakładów
budżetowych.  W  tym  celu  przedkładam  stosowny  projekt  uchwały  pod  obrady  Rady
Miejskiej na mocy, której samorządowy zakład budżetowy może otrzymać z budżetu jst
środki  wynikające z rozliczenia podatku od towarów i  usług,  z  tym ,  że ich wysokość
nie może być wyższa niż wynikająca z rozliczenia tego podatku. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca  Komisji  Pani  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja  Budżetu
i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały.

Głosowanie:  za  przyjęciem  uchwały  -  21,  przeciw  -  0,  wstrzymało  się  -  0. Uchwała
Nr LI/644/18 została podjęta przez Radę. (zał. nr 11).

Ad. 10
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2018r. - projekt
nr     2 (zał. nr 12) 

Skarbnik Miasta przedstawiła projekt ww. uchwały.
W związku z realizacją projektu pn "E-Pabianice" przenosi się w planie dochodów

budżetu  część  kwoty  dotacji  z  UE  w  wysokości  37.589,72  zł  do  Miejskiego  Zakładu
Pogrzebowego w klasyfikacji  dz.710, rozdz. 71035 § 6257. Tym samym ulega zmianie
kwota wydatków tej jednostki o kwotę 62.060,88 zł z przeznaczeniem na realizację w/w
projektu. Kwota 62.060,88 zł stanowi sumę dotacji i wkładu do projektu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały.
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Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 21,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/645/18 została podjęta. (zał. nr 13)

Ad. 11
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2018r. - projekt nr 3
(zał. nr 14) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Zarząd Dróg Miejskich 

Zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę 203.000 zł w związku z planowanym
wpływem środków od Pabianickiej Spółdzielni Mieszkaniowej na wykonanie utwardzenia
terenów pod  miejsca  postojowe w wybranych  ulicach miejskich  oraz  wykonanie  zatok
parkingowych. 

Wydział Ochrony Środowiska 
1) Zmienia się nazwę zadania „ Doposażenie placów zabaw, siłowni, tworzenie nowych
terenów miejskich" na zadanie pn. „ Urządzanie terenów zieleni miejskiej ",
2)  W związku z niezaklasyfikowaniem się  do dofinansowania wydatku  (zakup czujnika
dymu) w ramach Programu ograniczenia niskiej emisji należy dokonać zwrotu nienależnie
pobranych  środków w wysokości  68  zł.  Środki  na  ten  cel  przenosi  się  z  zadania  pn.
„Urządzanie terenów zieleni miejskiej ".

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 21,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/646/18 została podjęta. (zał. nr 15)

Ad. 12
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2018r. - projekt nr 4
(zał. nr 16) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Wydział Edukacji Kultury i Sportu

Zwiększa  się  plan  dochodów  i  wydatków  w  łącznej  wysokości  134.351  zł  z  tytułu:
- przyznania  przez  WFOSiGW  dotacji  na  realizację  projektów  w  ramach  konkursu
„Edukacja  Ekologiczna  w  szkołach  i  przedszkolach  w  roku  szkolnym  2017/2018"
w wysokości - 97.730 zł, 
- wkładu Rady Rodziców do realizacji w/w projektów w kwocie - 8.387 zł
- dotacji celowej otrzymanej z gmin na międzygminne punkty katechetyczne - 28.234 zł.
Ponadto dokonuje się zmian po stronie wydatków budżetu w tym: 
zmniejszenia kwota 198.176 zł w tym: 
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dział 758 - wydatki z tytułu rezerwy ogólnej- kwota 50.000 zł 
dział 754 — w łącznej wysokości 140.176 zł z czego: 
świadczenia na rzecz osób fizycznych kwota 15.276 zł 
wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń kwota 14.300 zł
wydatki związane z realizacja zadań statutowych kwota 110.600 zł 
dział  921  —  dotacja  celowa  na  zakupy  inwestycyjne  kwota  8.000  zł.  W  związku
wprowadzoną zmianą wartości  środka trwałego (powyżej  10.000 zł  )  wydatek  podlega
przeniesieniu na dotacje podmiotową 
zwiększenia kwota 198.176 zł w tym: 
dział 754 - dotacje celowe z budżetu kwota 140.176 zł. Środki na finansowanie jednostki
Ochotniczej  Straży Pożarnej  zostaną przekazane w formie dotacji  zgodnie z zasadami
finansowania stowarzyszeń
dział  921 — dotacja  na zadania bieżące kwota 50.000 zł  dla MOK z przeznaczeniem
na organizację Dni Pabianic
- dotacja podmiotowa dla Biblioteki kwota 8.000 zł. (wydatki bieżące) 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/647/18 została podjęta. (zał. nr 17)

Ad. 13.
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2018r. - projekt nr 5
(zał. nr 18) 

W  związku  z  podpisaną  umową  o  dofinansowanie  projektu  pn:  Turystyczne
zagospodarowanie terenów rekreacyjnych „Lewityn" w Pabianicach zwiększa się w 2018 r.
plan dochodów o kwotę 2.253.170,74 zł , która stanowi dotację z UE oraz plan wydatków
o kwotę  4.753.170,74  zł  z  czego  1.466.829,28  to  wkład  do  projektu  wynikający
z podpisanej  umowy  z  Urzędem  Marszałkowskim  oraz  środki  budżetowe  w  kwocie
1.033.170,72 zł, które zwiększają zadanie inwestycyjne lecz nie stanowią kwoty składowej
całości  wartości zadania ujętej  w podpisanej umowie. Na pokrycie wydatków na wkład
do projektu w wysokości 1.466.829,28 zł oraz wydatków które są poza umową z Urzędem
Marszałkowskim w wysokości 1.033.170,72 zł wyemitowane zostaną w 2018 r. obligacje
na  kwotę  2.500.000  zł.  Wykup  obligacji  nastąpi  w  latach  2021-2025  po  500.000  zł
rokrocznie. Dokonane zmiany wielkości emisji obligacji spowodują zmianę deficytu z kwoty
19.070.193,51 zł  do  kwoty 21.570.193,51 zł  oraz  kwotę  przychodów budżetu  z  kwoty
21.168.193,69 zł do kwoty 23.668.193,69 zł tj. o 2.500.000 zł. 
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Skarbnik  Miasta  omówiła  projekt  ww.  uchwały.  Projekt  dotyczy  zwiększenia
budżetu i  wprowadzenia  nowego  zadania  pn:  Turystyczne  zagospodarowanie  terenów
rekreacyjnych  „Lewityn"  w  Pabianicach.  Wynika  to  z  podpisanej  umowy  z  Urzędem
Marszałkowskim. Wprowadzamy do budżetu po stronie dochodów kwotę 2.253.170,74 zł
a po  stronie  wydatków  kwotę  1.466.829,28  zł  a  dodatkowo  1.033.170,72  zł.  W  tym
wypadku musimy zmienić, ale zaznaczam po raz drugi, warunkowo zwiększyć przychody
tj.  wyemitować  obligacje  na  kwotę  2.500.000  zł.  Po  rozliczeniu  się  budżetu
sprawozdaniami kwota ta zmieni się na wolne środki,  których w tej  chwili  nie możemy
wprowadzić  do  budżetu,  bo  nie  jest  to  potwierdzone  ani  sprawozdaniem finansowym,
które się  sporządza do 30 kwietnia  2018r.,  ani  sprawozdaniem budżetowym,  które  się
składa  do  31  marca.  Po  złożeniu  tych  dwóch  sprawozdań,  sprawozdanie  o  wolnych
środkach jest potwierdzone i można te wolne środki uwalniać do budżetu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że uchwała została pozytywnie
zaopiniowana przez radnych Koalicyjnego Kluby Radnych Pabianice, radni Kluby Prawo
i Sprawiedliwości  zagłosowali  przeciw,  ale  w  sumie  Komisja  Budżetu  i  Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny  Tadeusz  Feliksiński:  sytuacja  budżetowa  naszego  miasta  jest  bardzo  trudna,
dlatego jesteśmy zaskoczeni tą umowa, podpisaną 31 stycznia. Czwarta, kolejna umowa,
wymagająca  dużego  wkładu  własnego  powoduje,  że  nie  negując  potrzeby  budowy
centrum sportów wodnych, uważamy, że zbliżamy się powolutku do sytuacji gmin Rewal,
Pogorzelica,  patrz  parabanki.  Dokładnie  wyjaśnię  to  w  pkt  15  przy  omawianiu  WPF.
Na razie tylko tyle, ze musimy być przeciwko. 

Radna Bożenna Kozłowska: na Komisji BiF pani Skarbnik wyraźnie powiedziała, że aby
ta inwestycja  ruszyła  musimy  podpisać  dzisiaj  obligacje  dodatkowo  na  2,5  mln  zł.
Powiedziała tez, ze są środki, gdzie nie mamy podpisanego sprawozdania i my, jako radni,
za dwa miesiące zdecydujemy, że o kwotę 2,5 mln zł zmniejszymy te obligacje.

Radny  Antoni  Hodak:  mówiła  Pani,  że  warunkowo  te  obligacje  będą  musiały  być
emitowane,  bo  liczy  Pani  na  wolne  środki.  Czy  Pani  jest  pewna,  że  będą  te  wolne
środki i nie  trzeba  będzie  obligacji  zaciągać,  czy  Pani  nie  jest  pewna,  jakie  to  jest
prawdopodobieństwo?

Skarbnik Miasta: mogę Panu odpowiedzieć z cała odpowiedzialnością, jakie są te wolne
środki,  bo  sprawozdanie  o  którym  mówiłam  nazywa  się  NDS  i  ono  jest  zrobione.
Ale przed chwilą  powiedziałam,  dlaczego  nie  może  być  uruchomione  do  budżetu,
natomiast  umowa  jest  podpisana,  a  z  ustawy  o  finansach  publicznych  wynika,
że umowy podpisane  muszą  być  niezwłocznie  wprowadzone  do  budżetu.  W  związku
z tym musi  być  wprowadzona  ta  umowa,  jeżeli  byśmy ją  wprowadzili  bez  zwiększania
strony  przychodowej,  to  wtedy  rada  uchwali  budżet  niezbilansowany  i  naruszy  tym
samym przepis obligujący ją do zatwierdzania budżetu zbilansowanego. Wprowadzamy
sztucznie, bo na razie nie ma żadnej uchwały o obligacjach, na razie mówimy o zapisach
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technicznych,  papierowych.  Teraz jest  ponad 14 mln wolnych środków potwierdzonych
sprawozdaniem,  z  czego  w  wpf  skonsumowane  ponad  5  mln  wolnych  środków,
czyli po odjęciu wychodzą czyste wolne środki 

Radny Antoni  Hodak:  jeśli  Pani  jest  pewna,  że nie  będzie konieczności  podwyższenia
obligacji, to bardzo się cieszę, dziękuję.

Radny Krzysztof Rąkowski: myślałem, że nie będę musiał zabierać głosu przy omawianiu
tych uchwał, bo są oczywiste, ale świadomie, albo nieświadomie wprowadzacie państwo
mieszkańców w błąd, porównując sytuację finansową Miasta Pabianic do Gminy Rewal,
gdzie  teraz  rządzi  Komisarz,  gdzie  przekroczone  zostały  wszystkie  wskaźniki
zadłużenia. Mówienie o tym, że Miasto Pabianice mają takie samo zadłużenie jak Rewal
jest  absolutną  bzdurą,  nie  wiem,  czy  to  wynika  z  chęci  prowadzenia  już  kampanii
wyborczej czy niewiedzy państwa, ale nie można porównywać dwóch sytuacji skrajnych.
Przypominam dane, które cytowałem podczas uchwalania budżetu na 2018r., wg rankingu
przygotowanego przez MF nasza gmina jeśli  chodzi o dochody podatkowe znajdowała
się na 88 miejscu na 2360 gmin (na 3 kwartał 2017). Jeżeli chodzi o wskaźnik zadłużenia
nie jesteśmy najbardziej zadłużoną gmina w Polsce, byliśmy poniżej średniej, dlatego nie
wprowadzajmy mieszkańców w błąd. 
Odnosząc się do tego projektu uchwały, zabezpieczenie finansowe wynika z umowy, która
zawarliśmy, to jest porządkowanie sytuacji, musimy zrównoważyć budżet, jest to działanie
czasowe, ta nadwyżka zostanie wprowadzona, ale nie obawiałabym się o to, że zadanie
nie  zostanie  zrealizowane.  Wręcz  przeciwnie,  pomimo  tak  dużych  inwestycji  poziom
zadłużenia  nie  przekroczy 42  %,  więc  nie  straszmy zadłużaniem miasta,  to  są  bujdy
na resorach o zadłużeniu miasta i przestańmy opowiadać rzeczy, które są nieprawdziwe.
Ponieważ nie spodziewałem się, że ktoś może być przeciwko tej inwestycji, która została
ujęta w budżecie na 2018r., składam wniosek formalny o imienne głosowanie w sprawie tej
uchwały.

Radca Prawny Pan Wojciech Czerwiński:  w każdym momencie można złożyć wniosek
formalny  (§ 31  ust.  2  pkt  5  Regulaminu  Rady Miejskiej  w  Pabianicach),  który  trzeba
poddać pod głosowanie.
Głosowanie  ws  zarządzenia  głosowania  imiennego  projektu  ww.  uchwały:  za  –  13,
przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Radny Piotr Różycki: wchodzi Pan w buty wyroczni, w którym momencie wprowadziliśmy
mieszkańców w błąd, rozumiem, że też Pan jest z wykształcenia prawnikiem, zapoznał się
Pan z orzecznictwem w sprawie diety przewodniczącego ?

Radny  Krzysztof  Rąkowski:  zamykając  temat,  nie  jestem  prawnikiem,  skończyłem
Akademię  Ekonomiczną  w  Poznaniu.  Pan  Radny  Hodak  zasugerował,  że  Pan
Przewodniczący  jakby  nielegalnie,  w  sposób  nieprawidłowy  pobrał  diety.  Jesteśmy
po kontroli RIO, jest Regulamin rady, który o tym mówi, ustawa o samorządzie gminnym,.
RIO sprawdzało dokładnie kwestię wypłaty diet, nie wniosło żadnej uwagi, a regulamin,
który  reguluje  te  kwestie  został  rozpatrzony  przez  wojewodę,  nie  został  on
zakwestionowany. W związku z tym jak można mówić o tym, że ktoś dostał diety w sposób
nieprawidłowy.  Jeżeli  to  nie  jest  nadużycie albo wprowadzanie w błąd,  bo nie  zostało
stwierdzone, że jest to nieważna uchwała przez inne służby funkcjonujące w tym kraju,
to dlaczego mówimy o tym, że są jakieś nieprawidłowości.
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Prezydent Miasta: jeżeli możemy wrócić do przedmiotu uchwały. Nie za bardzo rozumiem
tych  wystąpień  typu  wyrocznia  i  różnie  inne  stwierdzenia,  które  się  pojawiły.
Najczęściej to ja  słuchałem,  co  będzie  na  co  dostaniemy,  czego  nie  dostaniemy,
przypomnę że projekt tramwajowy już został obwieszczony, że nie mamy dofinansowania,
potem  się  okazało,  że  jednak  jest,  mieliśmy  działki  sprzedawać  nie  wiadomo  komu,
różne rzeczy  tu  padały  na  tej  sali.  Musicie  się  Państwo  zdecydować,  czy  chcecie,
aby drugi  etap  Lewityna  był  do  budżetu  wprowadzany czy  nie.  Jak  odpowiecie  sobie
na to pytanie,  to  myślę,  że  dalej  już  będzie  prosto.  Odnośnie  zadłużenia  miasta,
w swoich rozważaniach  sięgacie  do  różnych  przykładów,  które  kompletnie  nie  mają
odniesienia do Miasta Pabianice. Dla uzmysłowienia,  chciałbym przytoczyć dwie liczby.
Prezydent  zwrócił  się  do Radnego T.  Feliksińskiego:  pamięta  Pan na pewno Fundusz
Spójności,  który  kosztował  blisko  80  mln  i  miasta  nie  zawalił,  pomimo  że  miasto
miało zdecydowanie mniejszy budżet wtedy. Druga liczba to blisko 88 mln, które miasto
wydało  na  ratowanie  szpitala  i  też  nie  zawaliło  miasta.  Rożnica  jest  taka,  że  kiedy
ratowaliśmy  szpital  to  spłacaliśmy  zobowiązania  i  nic  z  tego  nie  zostało,  poza  tym,
że mamy szpital  dzisiaj.  Natomiast  pieniądze  o  których  mówimy dzisiaj  idą  na  rozwój
i inwestycje. Pamięta Pan zapewne czasy wskaźnika 60 % -go, to proszę otworzyć WPF,
przeliczyć  w  poszczególnych  latach  dochody  do  zadłużenia  i  to  będzie  dokładnie  to,
o czym mówił  dzisiaj  Pan radny Rąkowski,  w najgorszych  latach czterdzieści  kilka  %,
proszę  cofnąć  się  pamięcią  albo  otworzyć  budżety  sprzed  7,  10  lat  i  zobaczyć  jakie
wtedy były wskaźniki. Ja pamiętam, że wtedy głosował Pan za, dzisiaj roztacza Pan wizje
tragedii  narodowej.  Proponuje  chwilę  refleksji,  zastanowienia  się  nad  tym,  bo  coraz
częściej dochodzę do wniosku, że jak Kali ukraść krowę to jest dobrze, ale jak Kalemu
to już  źle.  Ostatnia  refleksja,  ciągle  słyszę,  że  jest  źle,  ale  jak pada pytanie  jak  temu
zaradzić,  pojawia  się  milczenie  po  drugiej  stronie.  Musicie  się  Państwo  zastanowić
w którym kierunku zmierzacie, jaka jest wasza tożsamość, wasza recepta na to miasto,
wasze plany, bo mówienie wkoło, że ciągle jest źle nie jest ani motywujące, ani nie tworzy
dobrego  klimatu  temu  miastu.  Ostatnia  rzecz,  kiedy  dostałem  pieniądze  na  projekt
tramwajowy,  wystąpiłem do  ministerstwa  z  prośbą o  jakiekolwiek  wsparcie  w zakresie
wkładu własnego, odpowiedź była oczywiście zero. Jeżeli macie tyle energii, tyle dobrych
pomysłów, może poproście swoich kolegów, niedaleko Stary Rynek,  może te kontakty,
które  pozwalają  w  kuluarach  lobbować.  My naprawdę  mamy dużo  fajnych  pomysłów,
którymi chętnie się podzielimy sukcesem ich realizacji ze wszystkimi, którzy choć trochę
będą chcieli nam pomóc w ich współfinansowaniu i realizacji.

Radny  Antoni  Hodak  ad  vocem  wypowiedzi  radnego  K.  Rąkowskiego:  jeśli  uważa
Pan moją  wypowiedź  z  początku  sesji  za  nieprawdziwą,  że  nie  potracą  się  diet
przewodniczącemu  za  nieobecności  i  ze  to  jest  niezgodne  z  prawem,  to  chciałem
powiedzieć,  ze  Wojewoda  Lubelski  za  rządów  PO,  Wojewoda  Mazowiecki
uznali uchwały mówiące  o  tym,  że  przewodniczącemu  rady  nie  potracą  się  diet
za nieobecności, za niezgodne z prawem, unieważnili te uchwały, więc chyba Pan uważa,
że Ci wojewodowie podjęli złą decyzję.

Radny Krzysztof Rąkowski: widzi Pan, wojewoda z PO to zrobił, a wojewoda z PiS nie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne projekt ww. uchwały. 

Głosowanie imienne (zał.  nr  19):  za podjęciem powyższej  uchwały – 13, przeciw – 8,
wstrzymało się – 0, jedna nie brała udziału w głosowaniu.
Uchwała Nr LI/648/18 została podjęta. (zał. nr 20) 
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Ad. 14.
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2018r. - projekt
nr     6 (zał. nr 21) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Kancelaria Prezydenta Miasta 
Dokonuje się zmian po stronie wydatków budżetu polegających na przeniesieniach między
klasyfikacją budżetową kwoty 30.600 zł 
zmniejszenia - dz.750, rozdz.75023, grupa - wydatki statutowe
zwiększenia - dz.754, rozdz.75405, grupa - dotacje na zadania bieżące.
Powyższych  zmian  dokonuje  się  w  związku  z  porozumieniem  zawartym  pomiędzy
Miastem Pabianice a Komendą Powiatową Policji  w Pabianicach. Środki przeznaczone
zostaną na rekompensaty pieniężna dla policjantów za czas służby ponadnormatywnej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/649/18 została podjęta. (zał. nr 22)

Ad. 15
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Miejskiej Pabianice na lata 2018-2039 - projekt nr 7 (zał. nr 23) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Aktualizacja  WPF spowodowana  jest  koniecznością  urealnienia  dochodów i  wydatków
budżetu.  Szczegółowe  wyjaśnienie  zmian  obrazuje  załącznik  nr  3  -  „Objaśnienia
przyjętych wartości do WPF Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2018-2039. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Budżetu i Finansów
oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny  Tadeusz  Feliksiński:  chciałem  uzasadnić,  dlaczego  uważamy,  że  jest  bardzo
duże zagrożenie  nie  zrealizowania  tej  prognozy  w  dalszym  czasie.  Gdybyśmy
zsumowali wielkość spłat, które nas w tej chwili będą obligowały po dodaniu tych 2,5 mln
obligacji,  to  będzie  już  ponad  100  milionów  (pkt.  5.1).  Natomiast  jest  bardzo
przeszacowany  przychód,  jeżeli  chodzi  o  dochody  z  tytułu  udziału  we  wpływach
podatków od osób fizycznych. Mianowicie ruszamy od pewnego momentu z corocznym
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wzrostem  rzędu  3  mln  zł  i  to  jest  sprawa  ryzykowna,  bo  ilość  mieszkańców maleje,
nie ma też  ponad  5%  wzrostu  dochodów  gwarantowanych.  Jeśli  to  uwzględnimy
to mamy sytuacje  rozwierających  się  nożyc,  nie  będzie  tak  szybko  wzrastał  nasz
dochód z tytułu Pit-ów, a jednocześnie istnieje spore zagrożenie, ze to co mamy już w tej
chwili około 100 mln do spłaty może być wyższe, bo koszty wykupu obligacji są trudne
do przewidywania. Rewal i Pogorzelicę wywołałem prowokacyjnie, ale jest takie ryzyko. 

Skarbnik Miasta:  Pana uwagi  mają sens,  ale  przyznam, że szkoda,  że nie  było  takiej
polemiki  na  sesji  budżetowej.  Wtedy  miałam  wówczas  materiały,  które  pokazywały
dlaczego zwiększałam nie przychód, tylko dochód miasta w Pit  o 3 mln zł.  Ja robiłam
analizę od 2011r., ile miasto otrzymuje z pit-ów, to zwiększenie roku do roku było 4 mln,
raz było 5 mln, raz było 3,6 mln, teraz jest w miarę ustabilizowane. Poza tym, ten WPF,
który  jest  przygotowywany  do  sesji  budżetowej,  jest  bardzo  dokładnie  sprawdzany
przez RIO,  która  bardzo  przestrzega,  aby  strona  dochodowa  realna,  zresztą
to nakazuje ustawa  o  finansach  publicznych.  Mogę  zapewnić,  że  Minister  Finansów
ogłosił prognozę  wzrostu  dochodów  samorządów,  ja  zrobiłam  to  z  wielka  bojaźnią,
nie wzięłam tych wskaźników ministerialnych,  bo inaczej  budżet  Miasta Pabianic  byłby
ho, ho i jeszcze większy. Bo właśnie jestem realistką i na rynku pieniężnym gdzie rada
Polityki  Pieniężnej  utrzymuje  stopy procentowe od  dłuższego czasu na  bardzo  niskim
poziomie, może raptem nam zmieniać. O ile sobie Państwo przypominacie, kiedy ja mówię
o obligacjach i jakie są zasymulowane na przestrzeni lat 2018-2039 odsetki, to również
mówiłam, że te odsetki  od jakiegoś momentu były brane na dosyć wysokim poziomie,
nie na takim,  jakie  RPP  obecnie  kalkuluje.  Ma  Pan  rację,  będąc  skarbnikiem  miasta
też się obawiam, czy się nie zmieni polityka na tyle, że trzeba będzie poprawiać ten WPF,
wszystko się może zdarzyć, wtedy będziemy korygować dochody i wydatki, będzie więcej
zaangażowanych własnych środków,  kosztem ograniczania jakości  wykonania  naszych
zadań, ale swoje długi trzeba spłacać. Proszę się przyjrzeć pkt 5, 5.1, 5.2 inne, gdzie Pan
ma środki  które są wykazane w rozchodach budżetu,  nas dotyczy tylko nasza spłata,
różnica jest rezerwą dla tego miasta, którą skarbnik tego miasta pokazuje.
Prezydent  Miasta:  w  wielu  województwach  ponad  80  %  środków  przeznaczonych
dla samorządów jest już rozdysponowana, pozostała jest w trakcie konkursów, za chwilę
kończy  się  okres  programowania,  a  rozpocznie  okres  realizowania.  Generalnie  pula
na projekty  unijne  w  dużej  części  jest  już  wykorzystana,  mogą  być  jeszcze  jakieś
oszczędności,  przeniesienia.  Natomiast  mamy  świadomość,  że  w  chwili  obecnej  tym
projektem  (  z  dużych  projektów)  kończymy  nabory  na  projekty  unijne,  bo  konkursy
się kończą. Atrakcyjnych konkursów nie ma, potrzebnych dla naszego miasta, na drogi
lokalne  nie  ma pieniędzy,  konkursy się  kończą,  spółki  w  tym zakresie  w jakim mogły
również  startowały,  źródełko  powoli  zostaje  zakręcone  i  kończy  się  możliwość
pozyskiwania  pieniędzy.  Stąd  szanse,  które  miały  Pabianice  wykorzystaliśmy
nadprogramowo  udało  się  pozyskać  pieniądze.  Przechodzimy  do  drugiego,
znacznie trudniejszego  etapu  tj.  racjonalnego  wydatkowania,  znalezienia  wykonawców
wszystkich  inwestycji,  które  dzisiaj  mamy  związane  z  projektami  unijnymi,  obarczone
to jest terminami, kwestią rzetelności, opisu rozliczenia, co jest niezwykle trudne. Nigdy
w mieście nie realizowaliśmy tylu projektów naraz jesteśmy w trudnym momencie, jeżeli
możemy prosić o pomoc, to proszę o koncentrowanie się na tym.

Radny  Tadeusz  Feliksiński:  opinia  RIO  opiniująca  nasz  projekt  już  wcześniej  mówiła
o konieczności monitorowania, ona był przed tym nowym projektem, którego RIO jeszcze
nie zna, dlatego mówię, że istnieje ryzyko. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 13,  przeciw – 9,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/650/18 została podjęta. (zał. nr 24)

Ad. 16
Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  XVIII/193/11  Rady  Miejskiej
w     Pabianicach  z  dnia  4  listopada  2011r.  w  sprawie  ustalenia  strefy  płatnego
parkowania  pojazdów  samochodowych  na  drogach  publicznych  w  Pabianicach
oraz     opłat za parkowanie w tej strefie i sposobu ich pobierania (zał. nr 25)

Prezydenta Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Zgodnie  z  Uchwalą  Nr  XXVI/331/16  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia

16 czerwca  2016  r.  w  sprawie  likwidacji  zakładu  budżetowego  Zarząd  Dróg  i  Zieleni
Miejskiej  w  Pabianicach  oraz  utworzenia  samorządowej  jednostki  budżetowej  Zarząd
Dróg Miejskich  w  Pabianicach  z  dniem  31  grudnia  2016  r.  uległ  likwidacji  zakład
budżetowy  Zarząd  Dróg  i  Zieleni  Miejskiej  w  Pabianicach.  Zadania  i  kompetencje
ww. jednostki,  przejęła  utworzona z  dniem 1  stycznia  2017 r.  samorządowa jednostka
budżetowa o nazwie Zarząd Dróg Miejskich w Pabianicach. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 
Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały  – 21,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/651/18 została podjęta. (zał. nr 26)

Ad. 17
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXIX/330/12
Rady Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  27  lipca  2012r.  w  sprawie  opłat  za  usługi
lokalnej komunikacji autobusowej (zał. nr 27)

Sekretarz Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Art.  16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r.  o ogłaszaniu aktów normatywnych

i niektórych  innych  aktów prawnych  (tj.  Dz.U.  z  2017  r.  poz.  1523)  nakłada  na  organ
właściwy do wydania aktu normatywnego (w tym przypadku rady miejskiej)  obowiązek
ogłaszania  tekstu  jednolitego  aktu  normatywnego  (w  szczególności  aktu  prawa
miejscowego)  nie  rzadziej  niż  raz  na 12 miesięcy,  jeżeli  był  on nowelizowany.  Wobec
powyższego  Radzie  Miejskiej  w  Pabianicach  zostaje  przedstawiony projekt  załączonej
uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego aktu normatywnego. 

Przewodniczący Rady wskazał, że uchwała nie podlegała opinii komisji, gdyż uchwalenie
tekstu  jednolitego  to  jest  czynność  techniczna,  nie  podejmujemy  nowej  uchwały
merytorycznej.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 
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Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 20,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/652/18 została podjęta. (zał. nr 28)

   Ad. 18
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXVI/314/12
Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  31  maja  2012r.  w  sprawie  określenia
przystanków  komunikacyjnych  oraz  warunków  korzystania  z  przystanków
komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina  Miejska
Pabianice (zał. nr 29) 

Sekretarz Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Art.  16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r.  o ogłaszaniu aktów normatywnych

i niektórych  innych  aktów prawnych  (tj.  Dz.U.  z  2017  r.  poz.  1523)  nakłada  na  organ
właściwy do wydania aktu normatywnego (w tym przypadku rady miejskiej)  obowiązek
ogłaszania  tekstu  jednolitego  aktu  normatywnego  (w  szczególności  aktu  prawa
miejscowego)  nie  rzadziej  niż  raz  na 12 miesięcy,  jeżeli  był  on nowelizowany.  Wobec
powyższego  Radzie  Miejskiej  w  Pabianicach  zostaje  przedstawiony projekt  załączonej
uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego aktu normatywnego. 

Przewodniczący Rady wskazał, że uchwała nie podlegała opinii komisji, gdyż uchwalenie
tekstu  jednolitego  to  jest  czynność  techniczna,  nie  podejmujemy  nowej  uchwały
merytorycznej.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 21,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/653/18 została podjęta. (zał. nr 30)

   Ad. 19
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzania  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w Pabianicach w rejonie
ul. Bocianiej (zał. nr 31) 

Prezydent Miasta Pabianie przeprowadził analizę wniosków i uwag złożonych do
studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  oraz
obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego,  dokonał  oceny
aktualności zapisów w nich zawartych dotyczących przeznaczenia terenu, przeprowadził
analizę  aktualnego  stanu  zainwestowania  obszaru  miasta  w  rejonie  ul.  Bocianiej  oraz
możliwości  jego  rozwoju  w  świetle  obowiązujących,  a  także  tworzonych  obecnie
dokumentów, przeprowadził analizy dotyczące zasadności przystąpienia do planu i stopnia
zgodności przewidywanych rozwiązań z ustaleniami studium. Na podstawie powyższych
analiz i ocen stwierdził, iż zachodzi konieczność podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia
do  sporządzania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu
położonego w rejonie ul. Bocianiej. 
Sporządzenie nowego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ma na celu
w szczególności: 
- zmianę zapisów obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,
ograniczającego działalność inwestycyjną na terenie działek objętych przystąpieniem,
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-  uaktualnienie  zapisów  obowiązującego  planu,  aby  umożliwić  bardziej  racjonalne
zagospodarowanie terenu i rozwój istniejących oraz planowanych funkcji,
- dostosowanie zapisów obowiązującego dla tego terenu planu do aktualnych przepisów
prawa,
-  poprawę warunków inwestowania na tym terenie i  poprzez to  stymulację  rozwoju tej
części miasta,
- uwzględnienie zapisów zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego z czerwca 2012 r.,
- dostosowanie ustaleń planu do polityki przestrzennej wyrażonej w studium,
- ustalenie przeznaczenia, zasad zabudowy i zagospodarowania wyznaczonych w studium
terenów o nowej funkcji, głównie mieszkaniowej jednorodzinnej,
-  dostosowanie  układu  komunikacyjnego  do  potrzeb  przekształcającego  się  obszaru
i uaktualnienie przebiegu dróg publicznych. 

Teren jest obecnie w przeważającej części niezainwestowany i nieuporządkowany.
Potencjalni kontrahenci wskazują na zasadność uzupełnienia obecnej funkcji (zabudowa
letniskowa i zagrodowa) o zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

Przedmiotowa  uchwała  obejmie  teren  o  powierzchni  ok.  53,7  ha,  ograniczony
wschodnią  granicą  działki  38  (obręb  P-29),  północną  granicą  działki  19  (obręb  P-29),
zachodnią, północną, wschodnią i południową granicą Gminy Miejskiej Pabianice. Granice
planu wskazano na załączniku graficznym do uchwały. 

Obecnie  teren  ten  objęty  jest  obowiązującym  miejscowym  planem
zagospodarowania  przestrzennego  Miasta  Pabianic  w  granicach  administracyjnych
Gminy Miejskiej  Pabianice  zatwierdzonym  uchwałą  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach
nr LXVI1/561/06 z dnia 29.06.2006 r. 
Biorąc pod uwagę powyższe fakty,  zgodnie z art.  14 ust.  4 ww. ustawy o planowaniu
i zagospodarowaniu  przestrzennym,  Prezydent  Miasta  Pabianie  przedstawia  Radzie
Miejskiej  w Pabianicach projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzania miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennego  ,Bociania".  Projekt  planu  opracowany będzie
przez Wydział Urbanistyki w ramach zadań własnych.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 21,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/654/18 została podjęta. (zał. nr 32)

   Ad. 20
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  obejmującego  teren  działek  nr  510/1,  510/2
i     510/3 położonych przy ul. Szpitalnej 2 w Pabianicach (zał. nr 33) 

Prezydent  Miast:  po  analizie  terenu  i  stanu  budynku  przy  ul.  Szpitalnej  2
proponujemy  Państwu  przystąpienie  do  opracowania  nowego  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego na tym terenie w zakresie uelastycznienia zapisów,
aby ułatwić inwestowanie na tym terenie. 
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Zmianę miejscowego planu sporządza się na wniosek Prezydenta miasta Pabianic,
który wykonał analizę zasadności przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego,  przygotował  materiały  oraz  ustalił  zakres  prac  planistycznych.
Zgromadzony  materiał  wskazuje  na  potrzebę  dostosowania  poszczególnych  zapisów
planu  miejscowego  do  obecnego  zapotrzebowania  potencjalnych  inwestorów.  Zmiana
obowiązującego  planu  w  sposób  uwzględniający  nowe  uwarunkowania  inwestycyjne,
oparte na aktualnych przepisach prawa umożliwi tu rozwój zabudowy w ramach terenów
stanowiących własność Gminy Miejskiej Pabianice. 

Przedmiotowa  uchwała  obejmie  teren  o  powierzchni  ok.  2,0  ha,  ograniczony
wschodnią granicą działki nr ew. 92 (obręb P-14) — ul. Nawrockiego, północną granicą
działki nr ew. 770/3 (obręb P-15) — ul. Szpitalna, zachodnią granicą działki nr ew. 511
(obręb P-15) — ul. Baczyńskiego, południową granicą działki nr ew. 335/12 (obręb P-15).
Granice planu wskazano na załączniku graficznym do uchwały. Obecnie teren ten objęty
jest obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego obejmującym
teren działek nr 510/1, 510/2 i 510/3 położonych przy ulicy Szpitalnej 2 w Pabianicach
zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej  w Pabianicach nr X/84/11 z dnia 27.05.2011 r.
Cały teren jest własnością Gminy Miejskiej Pabianice. 

Nieruchomość objęta zmianą m.p.z.p. jest obecnie zabudowana obiektami byłego
szpitala  dermatologicznego  oraz  funkcjonującą  przychodnią  POZ.  Miasto  Pabianice
od kilku  lat  stara  się  pozyskać  inwestorów  i  zainteresować  ich  tym  terenem.
Dotychczasowe  działania  w  tym  zakresie  nie  doprowadziły  jednak  do  zbycia
nieruchomości  potencjalnym  inwestorom.  W  celu  podniesienia  atrakcyjności  terenu
zmiana  obowiązującego  m.p.z.p.  obejmować  będzie  w  szczególności  poszerzenie
katalogu możliwych do realizacji usług (z wyłączeniem usług mogących zawsze znacząca
oddziaływać  na  środowisko),  a  także  zmianę  parametrów  warunków  zabudowy
i zagospodarowania terenu, z utrzymaniem obecnego przeznaczenia terenów, tj.  usług,
budownictwa mieszkaniowego wielorodzinnego oraz zieleni. 

Sporządzenie nowego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ma
na celu w szczególności:
- zmianę zapisów obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,
który w swych zapisach ogranicza działalność inwestycyjną na terenie działek objętych
przystąpieniem,
-  uaktualnienie  zapisów  obowiązującego  planu,  aby  umożliwić  bardziej  racjonalne
zagospodarowanie terenu i rozwój istniejących oraz planowanych funkcji,
- dostosowanie zapisów obowiązującego dla tego terenu planu do aktualnych przepisów
prawa,
-  poprawę  warunków  inwestowania  na  tym  terenie  i  poprzez  to  stymulację  rozwoju
tej części miasta. 
Biorąc pod uwagę powyższe fakty,  zgodnie z art.  14 ust.  4 ww. ustawy o planowaniu
i zagospodarowaniu  przestrzennym,  Prezydent  Miasta  Pabianic  przedstawia  Radzie
Miejskiej 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radna Monika Cieśla: jakiego rzędu koszty to będą?
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Prezydent Miasta: mamy swój wydział , który się tym zajmuje, będą to tylko koszty analiz,
koszty zewnętrzne, około 10 tysięcy zł.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 21,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/655/18 została podjęta. (zał. nr 34)

   Ad. 21
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ujednolicenia  i  sprostowania  nazw  ulic  na  terenie
Miasta Pabianice (zał. nr 35) – autopoprawka, w załączniku nr 2 dodanie w poz 193
ul. Promienna, przeniesienie ul. Św. Jana z pozycji 250 do pozycji 65 i oczywiście
zmiana numeracji pozostałych ulic

Prezydent Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Zgodnie  z  art  18  ust.  2  pkt  13  ustawy z  dnia  8  marca 1990 r.  o  samorządzie

gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach
nazw ulic. Większość nazw ulic została nadana przed 1990 r. czyli  przed utworzeniem
Gminy  Miejskiej  Pabianice.  W wielu  przypadkach  Gmina  nie  posiada  aktu  prawnego,
którym  wprowadzono  daną  nazwę.  W związku  z  powyższym  część  nazw funkcjonuje
w dokumentach  w  różnorakiej  formie,  np.:  J.  Dąbrowskiego,  Jarosława  Dąbrowskiego,
generała  Jarosława Dąbrowskiego,  gen.  Jarosława Dąbrowskiego.  Co więcej,  niektóre
z funkcjonujących  nazw  ulic  nie  są  zgodne  z  zasadami  języka  polskiego,  czego
przykładem jest chociażby ul. 15-go płk. Piechoty „Wilków". 

Ponadto, od marca 2015 r. Gmina Miejska Pabianice, podobnie jak wszystkie gminy
w  Polsce,  wykonuje  swoje  zadania  z  zakresu  spraw  obywatelskich  posługując
się Rejestrem  Dowodów  Osobistych  wchodzącym  w  skład  Systemu  Rejestrów
Państwowych  utworzonego  w  ramach  strategii  informatyzacji  Państwa.  (vide:  ustawa
o informatyzacji  Państwa  z  2005  r.).  Aplikacją  obsługującą  System  Rejestrów
Państwowych  jest  program ŹRÓDŁO,  który zawiera  słownik  nazw ulic  z  przypisanymi
do nich  kodami  ulic  (SYM_UL)  w  połączeniu  z  identyfikatorem  gminy.  Oznacza  to,
że każda z ulic o danej nazwie posiada unikalny pięciocyfrowy kod nadany przez GUS
i opisany w systemie TERYT czyli krajowym rejestrze urzędowym podziału terytorialnego
kraju.  Przykładowo ul.  gen.  Jarosława Dąbrowskiego w systemie  TERYT posiada kod
03676.  Jednym z  zadań  Wydziału  Spraw Obywatelskich  jest  wydawanie  zaświadczeń
o zameldowaniu.  W zaświadczeniu  tym wymieniona  jest  nazwa  ulicy zgodna  w formą
funkcjonującą  w  słowniku  aplikacji  ŹRÓDŁO.  Jednocześnie  zawiadomienie  o  nadaniu
numeru  porządkowego  dla  budynku  wydawane  przez  Wydział  Gospodarki
Nieruchomościami Urzędu Miejskiego w Pabianicach zawiera nazwę zgodną z uchwałą
Rady Miejskiej. Oznacza to, iż w przypadkach wieloczłonowych nazw ulic mogą zachodzić
rozbieżności  w  dokumentacji  wydawanej  przez  dwa  wydziały  tego  samego  urzędu.
Ponadto, w przypadku braku możliwości ustalenia źródła pochodzenia danej nazwy ulicy,
zachodzi realny problem przy wydawaniu zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego. 

Podsumowując,  celem wprowadzenia niniejszej  Uchwały jest  ujednolicenie nazw
ulic zlokalizowanych na terenie Gminy Miejskiej Pabianice tak aby były one jednoznaczne
oraz  aby były  zgodne  z  zapisami  języka  polskiego  i  ujednolicone  w  zakresie  pisowni
stopni wojskowych, naukowych i innych tytułów. Uchwała zawierająca wykaz wszystkich
nazw ulic  zlokalizowanych  na  terenie  Miasta  Pabianice  stanie  się  podstawą  do
wprowadzenia zmian w Bazie Adresowej Województwa Łódzkiego (BAWL) oraz TERYT
będącymi  rejestrami  referencyjnymi  w  stosunku  do  innych  funkcjonujących  rejestrów.
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Ponadto,  ujednolicenie  nazw  sprawi,  iż  zainteresowane  osoby  bądź  podmioty  (np.
zarządcy dróg,  Pabianicka  Spółdzielnia  Mieszkaniowa)  nie  będą  miały  wątpliwości  jak
prawidłowo brzmi nazwa danej  ulicy.  Wprowadzenie sprostowania i  ujednolicenia nazw
ulic  wymienionych  w wykazie  stanowiącym załącznik  nr  1  do  Uchwały nie  spowoduje
dolegliwości dla mieszkańców ulic, których to ujednolicenie będzie dotyczyć. Uchwała nie
ma  wpływu  na  nadaną  nazwę  co  do  jej  istoty.  Wprowadzi  bowiem  jedną  prawnie
obowiązującą nazwę w miejsce kilku dowolnie stosowanych. Tym samym nie zachodzi
potrzeba  wymiany  dokumentów  przez  mieszkańców czy  instytucje.  Uchwała  nie  rodzi
zatem  skutków  finansowych  wprost.  Z  realizacją  uchwały  będą  związane  ewentualne
wydatki dotyczące wymiany tablic informacyjnych. 

Podjęcie  uchwały  poza  wprowadzeniem  prawidłowej  pisowni  umożliwi  właściwą
realizację  zadań  Gminy  Miejskiej  Pabianice  w  zakresie  prowadzenia  i  aktualizacji
„Ewidencji miejscowości, ulic i adresów" oraz Systemu Rejestrów Państwowych. 

Radny  Krzysztof  Rąkowski:  temat  porządkowy,  ostatnio  dość  ciekawa  sytuacja,  jeżeli
chodzi  o okolice ul.  Nastrojowej,  Miłej,  gdzie część działek ma adres ul.  Warszawska,
mimo, że leży w odległości ok. 600 m od tej ulicy. Prośba o uporządkowanie tego tematu
i numeracji.

Prezydent Miasta: nie mamy możliwości zmiany numeracji z urzędu, wszyscy mieszkańcy
danej  ulicy  muszą  wystąpić  z  wnioskiem  o  zmianę  numeru  (kuriozalna  sytuacja  na
ul. Widzewskiej, częściowo włączonej do miasta)

Radny Zbigniew Grabarz: czy do Józefa Poniatowskiego nie dopisujemy księcia, generał
jest, doktor też?

Dyskusja na sali odnośnie tytułów generalskich i innych.

Sekretarz Miasta: projekt uchwały był konsultowany z przedstawicielem Głównego Urzędu
Statystycznego i  Geodetą  Wojewódzkim.  Doktor  Eichler  był  z  tego znany,  w znacznej
części  dokumentów  jest  podana  nazwa  doktor  Eichler.  Sugerowaliśmy  się  też  tym,
jak w większości dokumentów i rejestrów te nazwy są dokumentowane. 

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Prezydent Miasta: w tym wykazie macie Państwo wszystko, natomiast w załączniku macie
te które były ujednolicane, bo nazewnictwo było różne. Teraz gdybyśmy chcieli ujednolicać
nazewnictwo  z  tabeli  nr  2  to  byśmy  nadawali  nowe  nazwy  ulicom  które  nie  budzą
wątpliwości i jest już ugruntowane. Można to oczywiście zrobić, ale trochę inna procedura,
nie byłoby to ujednolicanie tylko nadawania nazw od nowa. W momencie kiedy nazwa
ulicy była nadawana i  nie budziła żadnych wątpliwości  co do zapisów, to my tego nie
zmieniamy,  ujednolicenie  dotyczy  tych  nazw,  które  budzą  wątpliwości  co  do  zapisu.
Podzielam zdanie, że są rozbieżności, ale wtedy trzeba by było nadawać nowe nazwy
albo zmieniać nazwy.
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Radny Adam Kaczorowski: tytuł zawsze z przodu, a w przypadku Stefana Wyszyńskiego
Kardynał jest w środku dlaczego?

Sekretarz  Miasta:  zasady  pisowni,  to  też  było  konsultowane,  tytuł  kardynała  jest
umieszczany między imieniem i nazwiskiem, dlatego tak to zostało przyjęte. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/656/18 została podjęta. (zał. nr 36)

   Ad. 22
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  drogi  do  kategorii  dróg  gminnych,
ustalenia     jej  przebiegu  na  terenie  Miasta  Pabianice  oraz  nadania  nazwy  ulicy
gminnej (zał. nr 37)

Prezydent Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Nowo  powstała  ulica  miejska  utworzona  jest  z  działki  gminnej  położonej

w Pabianicach przy ul. Gruntowej 25B, która została wyodrębniona zgodnie z miejscowym
planem  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Pabianic  zatwierdzonym  uchwałą
z dnia  27  września  2006  r.  nr  LXVII/595/06  Rady Miejskiej  w  Pabianicach  w  sprawie
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  działek  położonych
przy ul. Podmiejskiej  107-111  oraz  działek  położonych  przy  ul.  Gruntowej  21-27
w Pabianicach. Wyżej wymieniona ulica oznaczona jest symbolem 3.KDD - tereny dróg
publicznych - ulic dojazdowych. 

Wzdłuż  działki  187/21  zlokalizowane  są  działki  budowlane.  W  rejonie  tym
wybudowano  trzy  budynki  mieszkalne  a  dwa  budynki  są  w  trakcie  budowy.  Nadanie
nazwy nowo  powstałej  ulicy  umożliwi  nadanie  numerów  porządkowych  istniejącym
bądź projektowanym budynkom a także usprawni procesy inwestycyjne na tych terenach
oraz ułatwi obrót przyległymi działkami. Zgodnie z art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 21.03.1985 r.
o drogach  publicznych,  zaliczenie  projektowanej  drogi  do  kategorii  dróg  gminnych
następuje  w  drodze  uchwały  rady  gminy  po  zasięgnięciu  opinii  właściwego  zarządu
powiatu.  Uchwała  Zarządu  Powiatu  Pabianickiego  opiniująca  pozytywnie  zaliczenie
w/w drogi do kategorii dróg gminnych została podjęta dnia 18 grudnia 2017 r. — Uchwała
Nr 218/17. 

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/657/18 została podjęta. (zał. nr 38)
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   Ad. 23
Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na odstąpienie  od żądania  zwrotu
zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej właścicielce lokalu nr 7 przy ul. św. Rocha 17
w     Pabianicach  w nabyciu  udziału  w  nieruchomości  stanowiącej  działkę  nr  483/2
w     trybie  art.  209a  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  po  jej  zbyciu
przed     upływem 10 lat od daty nabycia (zał. nr 39)

Prezydent Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Umową notarialną Rep. A 2993/2013 z dnia 27.11.2013r. właścicielka lokalu nr 7

przy ul.  św. Rocha 17 nabyła od Gminy Miejskiej  Pabianice udział  264/1000 w prawie
użytkowania wieczystego i w prawie własności naniesień terenu stanowiącego zaplecze
budynku mieszkalnego przy ul.  św.  Rocha 17 w trybie art.  209a ustawy o gospodarce
nieruchomościami.  W  celu  zachęcenia  do  nabywania  terenów stanowiących  zaplecza
budynków  mieszkalnych  Rada  Miejska  przyjęła  uchwałę  o  udzieleniu  bonifikaty
w wysokości 85% wartości w przypadku płatności jednorazowej. Zaznaczyć w tym miejscu
należy,  iż  lokal  został  sprzedany  w  1994  roku  i  minął  5-letni  okres  karencji
do ewentualnego zbycia lokalu bez konieczności zwrotu bonifikaty z tego tytułu.

Nabywczyni jest osobą starszą, znajdującą się w trudnej sytuacji materialnej. Środki
uzyskane ze sprzedaży w/w nieruchomości przeznaczyła w całości na zakup innego lokalu
mieszkalnego. 

Zgodnie  z  obowiązującą  uchwałą  nr  XVI/170/11  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach
z dnia  27.09.2011r.  w  sprawie  odstąpienia  od  żądania  zwrotu  bonifikaty  udzielanej
przy nabywaniu nieruchomości w trybie art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami
w przypadku ich  zbycia  przed upływem 10 lat  od  daty  nabycia  Prezydent  Miasta  ma
prawo odstąpić  od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej  przy nabyciu udziału  w prawie
użytkowania  wieczystego  działki  nr  483/2  i  prawie  własności  naniesień  w  przypadku
jej zbycia przed upływem 10 lat od nabycia, po uzyskaniu zgody Rady Miejskiej. 

Ponadto zwolnienie z obowiązku zwrócenia bonifikaty w podobnych przypadkach
będzie  zachętą  dla  innych  właścicieli  lokali  do  uregulowania  korzystania  z  podwórek
gminnych poprzez wykup, co rozwiąże problem ładu i porządku na posesjach. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Zarządzania
Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca  Komisji  Joanna  Kupś  powiedziała,  że  Komisja  Zarządzania  Mieniem
Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/658/18 została podjęta. (zał. nr 40)

   Ad. 24
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  gruntowej  położonej
w     Pabianicach  przy  ul.  Partyzanckiej  94/108  i  sprzedaży  naniesień  budowlanych
na     niej  usytuowanych  z  zaliczeniem  nakładów  na  rzecz  dzierżawcy  na  poprawę
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej (zał. nr 41) 
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Prezydent Miasta omówił projekt ww. uchwały.
Przedmiotowe  działki  nr  6/237  i  370/6  stanowią  własność  Miasta  Pabianic.

W miejscowym planie  zagospodarowania  przestrzennego  przeznaczone  są  pod  tereny
zabudowy  produkcyjnej,  składów  i  magazynów.  Zgodnie  z  opinią  urbanistyczną
UR.6727.376.201  7  z  27.06.2017r.  działka  nr  6/237  jest  wspólnie  zagospodarowana
z działkami  nr  nr  6/235,  6/233,  6/231,  6/229,  6/227,  6/225,  6/223,  6/221,  6/219
(zabudowa jednym  budynkiem)  i  nie  może  być  zagospodarowana  samodzielnie.
Na działce nr 370/6 znajduje się północno —wschodni narożnik budynku. Dotychczasowy
dzierżawca  wystąpił  z  wnioskiem  o  sprzedaż  działek  nr  6/237  i  370/6  na  poprawę
zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

W/w  działki  zostały  zabudowane  halą  produkcyjną  przez  wnioskodawcę
na podstawie decyzji o pozwoleniu na budowę nr 54/07 z 29.01.2007r. z jego środków
własnych, w związku z powyższym sprzedaż przedmiotowej działki odbywa się w drodze
bezprzetargowej, z zaliczeniem nakładów dzierżawcy. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Zarządzania
Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca  Komisji  Joanna  Kupś  powiedziała,  że  Komisja  Zarządzania  Mieniem
Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/659/18 została podjęta. (zał. nr 42)

   Ad. 25
Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Żłobkowi Miejskiemu w Pabianicach
(zał. nr 43)

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Pani  Aleksandra  Jarmakowska-Jasiczek  (dalej:  Zastępca
Prezydenta): trzy uchwały, które wiążą się ze sobą i dotyczą żłobka.

Zgodnie z art.  11 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku
do lat 3  (tj.  Dz.  U.  z  2016  r.  poz.  157  z  późn.  zm.)  żłobek  działa  na  podstawie
statutu nadawanego  przez  podmiot,  który  go  utworzył.  Konieczność  zmiany  zapisów
w Statucie Żłobka wynika ze zmian wprowadzonych do ustawy z dnia 4 lutego 2011 r.
o opiece nad dziećmi w wieku do lat  3, obowiązujących od 1 stycznia 2018 r.  Kolejne
uchwały są konsekwencją tej, chodzi o to aby wszystko ujednolicić.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/660/18 została podjęta. (zał. nr 44)
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   Ad. 26
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka oraz maksymalnej
wysokości opłaty za wyżywienie w Żłobku Miejskim w Pabianicach (zał. nr 45) 

Zgodnie z art.  58 ust.  1 i  art.  59 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r.  o opiece nad
dziećmi w wieku do lat 3 (tj.  Dz. U. z 2016 r. poz. 157 z późn. zm) rada gminy ustala
opłatę za  pobyt  dziecka  oraz  maksymalną  wysokość  opłaty  za  wyżywienie  w  żłobku,
a także  określa  warunki  częściowego  zwolnienia  od  ponoszenia  opłat.  Przedłożony
projekt uchwały reguluje  zasady ponoszenia opłat  i  stosowania ulg  przy uwzględnieniu
zapisów zawartych w statucie.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/661/18 została podjęta. (zał. nr 46)

   Ad. 27
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  nadzoru  nad  żłobkami,  klubami
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami (zał. nr 47) 

Na podstawie art. 54 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku
do lat 3 Prezydent Miasta Pabianie sprawuje nadzór nad żłobkami, klubami dziecięcymi
oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie Miasta Pabianie. 

Nadzór,  w myśl  art.  55  ust.  1  ww.  ustawy,  sprawowany jest  zgodnie  z  planem
nadzoru  przyjętym  przez  radę  gminy  w  drodze  uchwały.  Konieczność  podjęcia
niniejszej uchwały wynika ze zmiany zakresu nadzoru wprowadzonej do ustawy z dnia
4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 od dnia 1 stycznia 2018 r. 

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/662/18 została podjęta. (zał. nr 48)
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   Ad. 28
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego
oraz     podziału  środków  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  prowadzonych
przez Gminę Miasto Pabianice (zał. nr 49)

Zastępca Prezydenta omówiła projekt ww. uchwały. 
Zgodnie  z  art.  70a  ustawy  z  dnia  26  stycznia  1982  r.  Karta  Nauczyciela

(Dz.U. z 2017  r.  poz.  1875  i  2232)  w  budżetach  organów  prowadzących  wyodrębnia
się środki  na dofinansowanie  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli,  w  tym  na
organizację  doradztwa  zawodowego  w  wysokości  1% planowanych  rocznych  środków
przeznaczonych  na  wynagrodzenia  osobowe  nauczycieli.  Przepis  wykonawczy
do powyższego  zapisu  stanowi:  rozporządzenie  Ministra  Edukacji  Narodowej  z  dnia
29.03.2002  r.  w  sprawie  sposobu  podziału  środków  na  wspieranie  doskonalenia
zawodowego  nauczycieli  pomiędzy  budżety  poszczególnych  wojewodów,  form
doskonalenia zawodowego dofinansowywanych ze środków wyodrębnionych w budżetach
organów  prowadzących  szkoły,  wojewodów,  ministra  właściwego  do  spraw  oświaty
i wychowania  oraz  szczegółowych  kryteriów  i  trybu  przyznawania  tych  środków
(Dz.U. z 2002  r.  Nr  46,  poz.  430,  z  2015  r.  poz.  1973),  które  wprowadza  zasadę,
że organ prowadzący,  zgodnie  z  §  6  ust.  3  opracowuje  na  każdy  rok  budżetowy
dofinansowanie form doskonalenia zawodowego oraz podział środków w oparciu o wnioski
dyrektorów szkół. 

Podział  środków  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  związki  zawodowe
działające na terenie Gminy Miasta Pabianice. 

Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/663/18 została podjęta. (zał. nr 50)

   Ad. 29
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Pabianickiemu w formie dotacji celowej (zał. nr 51) 

Zastępca Prezydenta omówiła projekt ww. uchwały. 
Nauczyciele  zatrudnieni  w  Przedszkolach  Miejskich  i  Szkołach  Podstawowych,

dla których  organem  prowadzącym  jest  Miasto  Pabianice,  korzystają  z  bezpłatnych
szkoleń organizowanych przez Powiatowy Ośrodek Doskonalenia nauczycieli i Doradztwa
Metodycznego  w  Pabianicach.  Miasto  nie  ponosi  z  tego  tytułu  dodatkowych
wydatków. Środki  finansowe przeznaczone na ten cel (tzn. na doskonalenie zawodowe
nauczycieli)  są  zaplanowane  zgodnie  z  ustawą  o  systemie  oświaty,  w  budżecie
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu na 2018 rok i zostaną przesunięte na wynagrodzenia
dla doradców metodycznych. 

25



Przewodniczący Rady poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger-Kozłowska powiedziała, że Komisja Oświaty i Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/664/18 została podjęta. (zał. nr 52)

   Ad. 30
Podjęcie  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr  XLIX/621/17  z  dnia  21  grudnia  2017r.
w     sprawie  uchwalenia  :Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych dla miasta Pabianic na lata 2018-2020”
(zał. nr 53) 

Prezydent Miasta omówił projekt ww. uchwały. 
W uchwale  podjętej  przez  Radę  Miejską  w  Pabianicach  nr  XLIX/621/17  z  dnia

21 grudnia  2017  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji
urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  dla  miasta  Pabianic  na  lata
2018- 2020  w  §  2  został  błędnie  umieszczony  numer  uchwały  tj.  Nr  XXII/251/12
zamiast uchwały  Nr  LXII/774/14.  W  związku  z  powyższym  wskazane  jest  uchwalenie
zmieniające uchwałę z poprawnie umieszczonym numerem uchwały § 2.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  uchwałę  opiniowała Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 

Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/665/18 została podjęta. (zał. nr 54)

Ad. 31
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  kontroli  Komisji
rewizyjnej Rady Miejskiej w Pabianicach na 2018r. (zał. nr 55) 

Zgodnie  z  §  6  Regulaminu  Działania  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej
w Pabianicach  stanowiącego  Załącznik  Nr  2  do  Statutu  Miasta  Pabianic,  Komisja
Rewizyjna przeprowadza kontrole na podstawie rocznego planu kontroli, zatwierdzonego
przez  Radę.  Na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  23  stycznia  2018  roku  przyjęto  projekt
rocznego planu kontroli, który stanowi załącznik Nr I do niniejszego projektu uchwały. 

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie
projekt ww. uchwały. 
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Głosowanie:  za podjęciem powyższej  uchwały – 22,  przeciw – 0,  wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr LI/666/18 została podjęta. (zał. nr 56)

Ad. 32
Zapytania, wnioski i interpelacje 

Radny Krzysztof Hile: 
- interpelacja w sprawie współpracy z PSM i mieszkańcami w temacie budowy kolejnych
parkingów w mieście (zał nr 57),
-  interpelacja  w  sprawie  utwardzenia  terenu  placu  na  skrzyżowaniu  ulic  Skłodowskiej
i Kościuszki (zał. nr 58);
- interpelacja w sprawie zamontowania latarni przy nieoświetlonym przejściu dla pieszych
na skrzyżowaniu ulic Wajsówny - Popławska (zał. nr 59),

Radna Grażyna Wójcik:
- wniosek ustny o dopisanie jednej lampy do dwóch zgłoszonych przez P. Hile na drugim
końcu tej inwestycji tj. na ul. Popławskiej, 
- interpelacja w sprawie zamontowania ławek wokół lasku miejskiego trwale złączonych
z gruntem oraz naprawę drogi (zał. Nr 60)

Radny Krzysztof Rąkowski: 
-  wniosek  ustny:  w  imieniu  KKRP  zwracamy  się  o   wystąpienie  o  jednoznaczną
opinię prawną w sprawie pomnika, decyzja IPN, która poznaliśmy mówi o tym, żeby ten
pomnik usunąć, natomiast informacja o Konserwatora Zabytków jest taka, że nie można
ruszyć  tego  pomnika.  Proszę  o  wystąpienie  również  do  inicjatorów  ustawy
dekomunizacyjnej z informacją, kto ma pokryć koszty usunięcia tego pomnika? Ustawa
została uchwalona przez sejm, natomiast koszty przerzucone jak zwykle na samorząd,
jak również wstępna wycena, o jakich pieniądzach mówimy.
- interpelacja w sprawie uruchomienia od 2019r. programu „Pabianicki Senior” (zał. nr 61),
-  interpelacja  w  sprawie  udziału  Miejskiej  Rady  Seniora  w  tworzeniu  budżetu  miasta
(zał. nr 62),
- interpelacja w sprawie wyposażenia oddziału dziecięcego w PCM sp. z o.o. w leżanki
(łóżka) dla rodzica/opiekuna dziecka przy udziale WOŚP i zwolnienia z opłat  za pobyt
z dzieckiem na oddziale (zał. nr 63),
- interpelacja w sprawie zakupu alkomatów miejskich (zał. nr 64);

Radny Jarosław Lesman:
- zapytanie w sprawie nowego systemu wczytywania karnetów na basen (zał. nr 65),
-  zapytanie   jak  wygląda  zadłużenie  miasta  w  związku  z  nieterminowym  płaceniem
podatków od nieruchomości przez firmy (zał. nr 66),
-  zapytanie  dotyczące  kwestii  związanych  z  termomodernizacją  w  szkołach
i przedszkolach (zał. nr 67);

Radny Piotr Różycki:
- interpelacja w sprawie parkingu dla samochodów przy SP nr 3 (zał. nr 68),
- interpelacja w sprawie akcji informacyjnej dotyczącej zasad poruszania się po ścieżkach
rowerowych (zał. nr 69),
-  zapytanie  w sprawie  podwyżek  wynagrodzeń  i  premii  w  2017r.  W Urzędzie  Miasta,
jednostkach  podległych  i  spółkach  miejskich  (z  wyłączeniem  placówek  oświatowych)
(zał. nr 70),
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-  zapytanie  czy  dostosowanie  się  do  dyrektywy  unijnej  wiąże  się  z  koniecznością
poniesienia kosztów przez ZEC na poziomie 30 mln zł oraz dotyczące zamiaru sprzedaży
ZEC (zał. nr 71);

Radny Zbigniew Grabarz: 
- interpelacja w sprawie skrzyżowania ulic Łaska/Wiejska/Torowa (zał. nr 72),
- prośba ustna w sprawie toalety dla klientów na parterze w USC;

Przewodniczący Rady: 
-  odnośnie  braku  miejsc  parkingowych,  dochodzą  do  mnie  też  sygnały  mieszkańców
ulicy Moniuszki,  odcinek  od  Śniadeckiego  do  Wiejskiej,  jeśli  można  byłoby  rozważyć
rozwiązanie tego problemu, to byłoby bardzo dobrze.

Radny Antoni Hodak:
-  interpelacja  dotycząca  udrożnienia  rowu  melioracyjnego  przebiegającego  w  pasie
drogowym ul. Wiejskiej (zał. nr 73)

Radny Wojciech Wójtowicz: 
- interpelacja w sprawie bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ul. Nawrockiego\Piotra Skargi
(zał. Nr 74),
- zapytanie w sprawie bezdomnych, są miejsca w okolicach ulicy Szpitalnej, gdzie stoi
kilka  pustostanów,  które  są  zajmowane  przez  bezdomnych.  Czy  my  jako  Miasto  nie
możemy przeznaczyć jednego z tych budynków i tam ich umieścić?
Ponadto Radny Wojciech Wójtowicz złożył jeszcze jeden wniosek, którego nie odczytał
na sesji (zał. nr 75).

Radna  Katarzyna  Miękina  złożyła,  bez  odczytywania  podczas  sesji,  5  interpelacji
(zał. nr 76-80).

Radna Monika Cieśla złożyła, bez odczytywania podczas sesji, 3 zapytania (zał. nr 81-83)
i 4 wnioski 5 (zał. nr 84-87).

Prezydent Miasta odpowiadając na zapytania radnych:
- toalety w USC są czynne na parterze i na 2 piętrze, są ogólnodostępne, zobaczę jaki
jest problem,
- bezdomnym kilka razy były proponowane różne lokale, zapytam Straż Miejską, dlaczego
są w tamtych miejscach i nie chcą skorzystać z oferty miasta w tym zakresie.
-  odpowiedź  w  związku  z  interpelacją  A.  Hodaka:  natomiast  nie  mogę  się  oprzeć
kłamstwom,  które  padły  na  tej  sali.  Największym  kłamstwem  jest  to,  że  się  nic  nie
zadziało w  tej  sprawie,  drugim  kłamstwem  jest  to,  że  nic  nie  robię  w  tej  sprawie.
Doskonale  Pan wie,  że największy problem jest  na  ulicy Skrajnej  i  gdyby pan zajrzał
w plan miejscowy, wiedziałby jakiej kategorii to jest droga. Największy problem zalewania
tych terenów to nie jest drożność rowu wzdłuż ulicy Wiejskiej, tylko jego odprowadzenie.
W  tym  temacie  były  prowadzone  rozmowy  w  grudniu  z  Wójtem  Gminy  Pabianice,
ponieważ  wododział  jest  wcześniej  i  cała  woda  z  tego  terenu  odprowadzana  była
w sposób naturalny rowem na teren gminy Pabianice i dalej głównym odprowadzaczem
do rzeki.  W chwili  obecnej  wszystkie  rowy  na  terenie  gminy Pabianice  albo  przestały
istnieć, albo są w stanie, który uniemożliwia odebranie tej wody. Pierwszy z nich znajduje
się  na  wysokości  zakrętu,  drugi  odbiornik  jest  na  wysokości  ul.  Wiejskiej  jak  się
wyjeżdża prawie na wprost sali zabaw, po jednej i drugiej stronie były rowy melioracyjne,
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oba są w stanie zanikającym. Niezależnie od tego jak Prezydent Miasta Pabianic pogłębi
swój rów, to jak nie ma spływu wody, niestety dalej  nie podejdzie. Warunkiem odbioru
wody jest  udrożnienie  rowów przez  Wójta  Gminy Pabianice.  Na  spotkaniu  ustaliliśmy,
że Wójt  Gminy  Pabianice  wyśle  do  wszystkich  właścicieli  nieruchomości,  którzy
zobowiązani  są  do  należytego  utrzymania  stanu  rowów  melioracyjnych,  wezwania
do uporządkowania i  przywrócenia rowów.  Jeżeli  tego nie  zrobią,  Wójt  się  zobowiązał,
że będzie to robił w sposób zastępczy za mieszkańców. Dopiero uporządkowanie rowów
może  odwodnić  ten  teren.  Podwyższenie  terenu  jest  ponad  1,2  m  przy  wododziale
od najniższego  punktu.  Gdyby  porozmawiał  Pan  z  mieszkańcami,  wiedziałby
że kilkukrotnie beczkowozy wywoziły stamtąd wodę, dlatego, że tam jest najniższe miejsce
i  właśnie  nie  ma  odbiornika.  I  to  wszystko  na  temat  kłamstwa,  które  na  tej  sali  Pan
przed chwila  uprawiał  i  proponuję,  żeby  od  przeinaczania  faktów  zostawił  Pan  kogoś
innego,  bo  to  jest  już  któryś  raz  z  kolei,  a  Panu  jako  młodemu  radnemu  proponuję,
aby opierał się na faktach.

Radny Antoni Hodak ad vocem: jeśli Pan podejmował jakieś działania to bardzo się cieszę
i  przepraszam,  że  powiedziałem,  że  Pan  nie  podejmował.  Ważniejsze  jest  jednak  to,
czy jest  skutek  tych  działań.  Niestety  Pan okazał  się  nieskuteczny,  nie  współpracował
Pan na  tyle  skutecznie  z  Wójtem  Gminy  Pabianice,  żeby  ten  problem  rozwiązać.
A to że ulica Skrajna nie jest drogą miejską nie ma nic do rzeczy, chodzi o rów wzdłuż
ulicy  Wiejskiej  i  to  on  jest  strategiczny  z  punktu  widzenia  zapobieżenia  sytuacjom
zalewania działek, a on jest w pasie drogowym ulicy Wiejskiej i to jest odpowiedzialność
Miasta.

Prezydent  Miasta:  to  jest  kolejny  przykład  tego,  rzucić  kamień,  nie  znać  rozwiązania
i opluwać.  Mamy  na  sali  dwóch  doktorów,  Panowie,  może  Wy  wiecie  jak  sprawić,
aby woda samoistnie płynęła pod górę?

Ad. 33
Informacje i komunikaty:

Przewodniczący Rady poinformował:
-  informacja  Łódzkiego  Wojewódzkiego  Inspektora  Ochrony  Środowiska  o  stanie
środowiska na obszarze województwa - na podstawie art. 8a ustawy z dnia 20 lipca 1991r.
o Inspekcji Ochrony Środowiska (zał. nr 88). Informacja ta w wersji papierowej znajduje
się w Biurze Rady Miejskiej.

- o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych do dnia 30 kwietnia 2018r. w dwóch
egzemplarzach plus kopia PIT-u.

Sekretarz Miasta:  w związku z wejściem w życie  ustawy,  którą  wprowadzono również
zmiany  w  Kodeksie  wyborczym,  Pan  Prezydent  wnioskuje  o  zwołanie  sesji  w  trybie
nadzwyczajnym  w  dniu  1  marca  o  godz.  8,30  w  celu  podjęcia  uchwały  w  sprawie
podziału miasta  Pabianice  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic,  numerów,  liczby
radnych  w  każdym  okręgu  wyborczym.  Projekt  uchwały  jest  przygotowany,  za  chwile
ją Państwo otrzymacie.
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Ad. 34
Zamknięcie obrad LI sesji Rady Miejskiej w Pabianicach

Przewodniczący Rady zamknął obrady sesji o godz. 18,30. 

Komisja Uchwał i Wniosków (zał. nr 89)

Płyta CD (zał. nr 90)

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

        Protokołowała:                                                                   Obradom przewodniczył:

    Magdalena Witkowska                                                           Andrzej Żeligowski
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